



ကညီဂွၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွၢ်ဝီခွဲးယၢ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်

လၢမးရှး ၃၁သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 22-76-D1

တီအူကီၢ်ရၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ် - တၢ်မၤသံ, တၢ်ခးလီၤမျိၣ်ချ့, တၢ်ဃုာ်အိၣ်ကမ့, ဒီး SAC သး
မၤဟးဂီၤ COVID-19 တၢ်သမံသမိးအလီၢ်တခါဒီးဒူဖိသဝီဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံၤ သ့ၣ်တဖၣ်,
လၢမးရှး ၂၀၂၂နံၣ်

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်ဖဲလၢမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမးရှးထီၣ်သီအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, တၢ်ဒုးစဲးပြဲးသ့ၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ်ဝဲလၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) ဒီး ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤဆၢကတီၢ်အဂီၢ်, SAC ခးလီၤဝဲမျိၣ်သ့ၣ်ဆူ ဒူဖိ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဆိးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ခးလီၤမျိၣ်သ့ၣ်အယီၤ ဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃုာ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢ အဒု သဝီပုၤလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ SAC ဒွဲၣ်အူစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲ COVID-19 တၢ်သမံသမိးအလီၢ်တခါဒီး ဒူဖိ သဝီဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဟံၣ်ဃုာ်ဝဲဒီးတၢ်ဆါတၢ်ပူၤအကျးတဖျါန့ၣ်လီၤ. SAC အသးဖိခးသံစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲသဝီဖိတဂၤ လၢ အဟံၣ်ပူၤ ဒီးလဲၤတံာ်ဝဲအစိၣ်ဆူတၢ်လီၤလၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဖဲအပူၤကွံာ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်ဖဲလၢမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမးရှးထီၣ်သီအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, တၢ်ဒုးစဲးပြဲးသ့ၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ်ဝဲလၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) ဒီး ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤဆၢကတီၢ်အဂီၢ်, SAC ခးလီၤဝဲမျိၣ်သ့ၣ်ဆူ ဒူဖိ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဆိးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ခးလီၤမျိၣ်သ့ၣ်အယီၤ ဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃုာ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢ အဒု

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲလၢမးရှး ၂၀၂၂နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤ သကိးတၢ်တဂၤ ဖဲတီအူကီၢ်ရၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအီၤ လၢကညီဂွၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီးအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲၤ လီၤတံာ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရှဲပုၤအါထီၣ်အီၤဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါန့ၣ်လီၤ.

သဝီလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖးအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ SAC ခွဲၣ်အူၤစ့ၢ်ကီးဝဲ COVID-19 တၢ်သမံသမိးအလီၢ်တခါ ဒီးဒူဖိ သဝီဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဟံၣ်ဃုာ်ဝဲဒီးတၢ်ဆါတၢ်ပူၤအကျးတဖျါန့ၣ်လီၤ. SAC အသးဖိခးသံစ့ၢ်ကီးဝဲသဝီဖိ တၢ်လၢအဟံၣ်ပူၤ ဒီးလဲၤတံၢ်ဝဲအစိၣ်ဆူ တၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဖဲအပူၤကွံာ် အလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါမးရှး ၇သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဟါခီ ၃း၁၅ မံးနံးအဆၢကတီၢ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ KNLA အသးရၣ် (၅) လၢအအိၣ် ဝဲလၢသးက့ (၂) ဒီး SAC ခိၣ်ချ့သးရၣ်နီၣ်ဂံၢ် (ခမရ-၆၀၄) အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးအံၤကဲထီၣ်ဝဲဘူးဒီး အ---သဝီ လၢ အအိၣ် လၢခွဲၣ်သ့ၣ်စီကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူၤကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) အံၤ အိၣ်ဆီလီၤဝဲအသး ဖဲဒုၣ်ဒါခိၣ်သုးကလၢလၢအအိၣ်ဝဲဘူးဒီး အ---သဝီန့ၣ်လီၤ. (SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) အံၤအိၣ်ဆီလီၤစ့ၢ်ကီးအသးဖဲ ၃--- သဝီ, ကျဲၤခိၣ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ.) SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) အံၤ ဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရဲၤမဲအီၤလၢသုးရၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်စါထီ (လၢအဘၣ်ဟံးမူဒါ ဖဲဒုၣ်ဒါခိၣ်သုးကလၢန့ၣ်လီၤ.) တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) လၢအအိၣ်ဖဲ ဖဲဒုၣ်ဒါခိၣ် သုးကလၢန့ၣ် ခးလီၤဝဲမိၣ်ချ့ဆူသဝီလၢအအိၣ်ဘူးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပျံၤဝဲဒိၣ်မးလၢမိၣ်ချ့သ့ၣ် တဖၣ်ကလီၤဘၣ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်တဘျီညါအံၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တဘၣ်ဒိဝဲနီတၢ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်သနၢ်က့ သဝီဖိအတၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျးအိၣ်အလီၢ် (မၢ်အံးသၣ်, တယီ, ဒီးကၣ်ဖံၣ်) သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဒိဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါမးရှး ၈သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဂီၤခီအဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC (ထောကၢ်ပိုၤရေးတပ်အဖွဲ့အမှတ်-၉၃၀) အသးလၢအအိၣ်ဝဲဖဲ ကလံၤထံးသုးဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် က့ၤကဒါဝဲဆူဝဲတီအူၤဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဆာဝဲ အတၢ်အိၣ်ဒီးစုကဝဲတၢ်ပီးတၢ်လီဆူ တၢ်ဘျဲကျိဒီးသီးယုာ်ခးသုးကလၢလၢ လၢအအိၣ်ဖဲဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤဝဲအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်က့ၤဝဲအဆၢက တီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်သဂၢ်ဝဲဒီးလီၢ်ကဝီၤ KNLA အသးသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲဖဲဂီၤခီ ၇း၄၅ မံးနံးအခိၣ်အယၢၤ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဒုးတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် SAC အသးသံဝဲအါန့ၣ်ဒီး (၅) ဂၢဒီးအသိၣ်လုၣ်ဘၣ်ဒိဟးဂီၤဝဲတခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုး အံၤကဲထီၣ်ဝဲဘူး ဒီးစ---သဝီ ဒီးစ---သဝီအဘၢၣ်စၢၤ, သခွဲၣ်ပျီကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ SAC ခိၣ်ချ့သးရၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၆၀၄) လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ၃---သဝီ, ကျဲၤခိၣ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ် လၢအအိၣ်စီၤစ့ၢ် ဒီးတၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အလီၢ် ၁၀ မံးလာ် (၁၆.၀၉ ကံလိမံးထၢၣ်) ယုာ်ယုာ်န့ၣ် ခးတပျီနီၤစီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် ကအိၣ်ဝဲ (၁၅) ဖျါယုာ်ယုာ်ဆူသဝီလၢအအိၣ်ဘူးဖဲန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီသ့ၣ်တဖၣ်ဟံၣ်ဃုာ်ဝဲဒ---, စ---, အ---, ဒီးအ--- သဝီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်ဝဲအံၤမၤဟးဂီၤ ဝဲသဝီဖိအတၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျးအိၣ်အလီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပိၣ်ဖး ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤဟူးမၤဝးစ့ၢ်ကီးဝဲဒူဖိသဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ်အဟံၣ်အယီ ဒီးဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃုာ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢ သဝီ ပူၤလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကဝီၤဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်စံးဝဲလၢ ဖဲလါမးရှး ၈သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် မုၢ်ဆါခီ ၁၂ န့ၣ်ရံၣ်အခိၣ်အယၢၤန့ၣ် SAC သုး (ခမရ- ၆၀၄) အသးဖိတၢ်ဂၢန့ၣ်လီၤဆူ ဘ---သဝီ အပူၤဝဲလဲၤဝဲဆူသဝီဖိစီၤအိၣ်အိၣ်အဟံၣ်ဒီး ခးအီၤဒီးကျိ (၅) ထံၣ် (သဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ်ထံၣ်ဝဲကျိချ့ဘၣ်ဒိအလီၢ်ယဲၤထံၣ်လၢအမိၣ်ပုၤအလီၢ်) အယီသံဝဲန့ၣ်လီၤ. စီၤအိၣ်အိၣ်န့ၣ် အသးနံၣ်ကအိၣ်ဝဲ (၃၀)

အခိၣ်အယၢၤဒီးအိၣ်ဝဲဒီးအဖိခွါတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤဟ့ၣ်တၢ်ကလုာ်လၢတၢ်ကခးသံစီၤအိၣ်အိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ သုးရၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်စါထီၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးသ့ၣ်တဖၣ် ခးသံဝဲစီၤအိၣ်အိၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ, အဝဲသ့ၣ်ဟံးန့ၣ်ဝဲအလီၢ်တဲစီၤဒီးကျိၣ်စ့ၤလၢ အထံၣ်ဝဲလၢအလီၤန့ၣ်လီၤ. ဝံၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်လဲၤတၢ်ဝဲစီၤအိၣ်အိၣ်အစိၣ် စးထီၣ်လၢ ထါသီဖိလံၤသဝီဆူတၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဖဲန့ၣ်ဝဲန့ၣ် ဂီၤဒီး (ဒ်သိးကမၤဖျါဝဲဒ်အဘၣ်တၢ်မၤသံအီၤလၢတၢ်ဒုးအပူၤအသိး) အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၁၃ သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ် လီၢ်ကဝီၤဒူဖိ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ထံၣ်ဝဲစီၤအိၣ်အိၣ်အစိၣ်လၢတၢ်လီၢ်ဝဲန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်ထံၣ်အီၤအဆၢကတီၢ် အစိၣ်န့ၣ်အုၣ်ကွံာ်လံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၣ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၁၃သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဖဲအဘူးဒီး ဘ---သဝီ, သခွဲပလိၢ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟံ်ဖျါဝဲ စီၤအိၣ်အိၣ်အသံစိၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) အသုးဖိတဂၤ မၤသံအီၤလၢအဟံၣ်ပူၤ ဖဲလါမးရှး ၈သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်ဝဲဒီး လဲၤတၢ်ကွံာ်အစိၣ်ဆူတၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်အသးဖဲန့ၣ်အဝဲန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထံၣ်န့ၣ်က့ၤအစိၣ်ဖဲ လါမးရှး ၁၃သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-သဝီဖိ)

ဖဲလါမးရှး ၉သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဟါဒီး ၆:၃၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) အသုးဖိ (၂၀) ဂၤယၢ်ယၢ်လၢအဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရီၤမဲအီၤလၢသုးရၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်စါထီၣ်န့ၣ် လဲၤန့ၣ်လီၤဝဲဆူဒ---သဝီ, ကျဲၤခိၣ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤလၢသဝီပူၤဝဲအလီၢ်ခဲခဲဝဲကျိၣ်ဖိကအိၣ်ဝဲအါန့ၣ်ဒီး အထံၣ် (၁၀၀) ယၢ်ယၢ်ဒီးခးဝဲကျိၣ်ဖးဒိၣ် (၆) ထံၣ်ဆူတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးအလီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ ဒ---သဝီဒီး ဖ---သဝီအဘၣ်စၢၤ, ထံသးစီကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအအိၣ်လၢသဝီဝဲန့ၣ်ခံဖျါလၢဒီး တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးအလီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ယုၢ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲခိဖျါလၢအဝဲသ့ၣ် ပျံၤတၢ်ဒိၣ်မးအယိန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ခးတၢ်ဝဲအလီၢ်ခဲ ဟါလီၤဒီး ၇:၃၀မံးနံးအဆၢကတီၢ်န့ၣ် သုးရၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်စါထီၣ် ဒီးအပူၤသုးဖိ (၁၁) ဂၤ လဲၤဝဲဒ်သိးကထံၣ်လီၢ်ဝဲအသးဒီး SAC ကဝီၤဒု (၃) အပူၤပၤဆူတၢ်လၢအအိၣ်ဖဲဒ---သဝီဘၣ်ဆၣ် ပှၤပၤဆူတၢ်တအိၣ်လၢအဟံၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ပှၤပၤဆူတၢ်အမါတခီ အိၣ်ဝဲဖဲအဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိအဝဲသ့ၣ် (သုးရၣ်ခိၣ်ဒီး အသုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်) ကတိၤသကိးတၢ်ဒီးပှၤပၤဆူတၢ်အမါဒီး သံကွံာ်အီၤဘၣ်ပးဒီးကညီဒီကလုာ်စၢဖျိကရၢ (KNU) ကရၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးအဟံၣ်ဖိသီဖိလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤပၤဆူတၢ်အမါတဲအီၤလၢ အတသ့ၣ်ညါ (KNU) ကရၢဖိနီတဂၤဘၣ်. အန့ၣ်တဘျီ အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်တံၢ်ဝဲပှၤပၤဆူတၢ်အမါအမဲာ်သ့ၣ်ဒီးကျိၣ်ဒီး မၤအဒုးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ (KNU) အကရၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖးဒီးတၢ်တသ့ၣ်ညါတၢ်နီတမံၤဘၣ်အပူၤ ပှၤပၤဆူတၢ်အမါ ဒုးန့ၣ်ဝဲအဝဲသ့ၣ်လၢဟံၣ်တဖျါန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အလီၢ်ခဲ SAC သုးတဖၣ် ဒွဲၣ်အူဒီးမၤဟးဂီၤဝဲ တၢ်အိၣ်တၢ်အီ, တၢ်ကူတၢ်သိး, ဟံၣ်ယီတၢ်ပီးတၢ်လီ

သ့ၣ်တဖၣ်, တပၤနီၣ်ဒိသ့ၣ်တဖၣ်, ခွဲးသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးတယီတၢ်လၢတၢ်မၤဃုဃၢ်အီၤ (၄၈၀) ကံလိ ဃၣ်ဃၣ်လၢဟံၣ် အဝဲ န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. (ပုၤဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဆါဝဲတယီအဃုလၢအဟံၣ်ဃီတၢ်ဟဲန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.) အဝဲသ့ၣ်ဟံးန့ၣ်ကွံာ်စ့ၢ်ကီး ဝဲလီတဲစိတဖျါလၢဟံၣ်အဝဲန့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၣ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၁၀သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဖဲဒ---သဝီ, ကျဲးခိၣ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဟ်ဖျါဝဲ သဝီဖိအတၢ်ပိးလိတဖၣ်လၢ SAC သး (ခမရ-၆၀၄) တဖု ခွဲၣ်အူကွံာ်ဝဲ ဟ်ဃုာ်ဝဲဒီး တၢ်အိၣ်တၢ်အီ, တၢ်ကူတၢ်သိး, ဟံၣ်ဃီတၢ်ပိးတၢ်လီ, သပၤ, လီဒိဒီး တယီတၢ်အဃုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)





တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၤဖဲ လါမးရှး ၁၀သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဖဲဒိၣ်ဖး ခိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံဖျါဝဲ သဝီဖိတဖၣ် ဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်လၢအသဝီပူၤ ခီဖျါလၢ SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) တဖု ခး လီၤတၢ်အသိန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ဖဲလါမးရှး ၉သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဟါလီၤခီ ၈း၃၀မံးနံးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ် SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) ခးဝဲမျိၣ်သ့ၣ်ဒ်သိး ကမၢဝဲပုၤဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဟးထီၣ်ကွၢ်လၢသဝီပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဝဲပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ တချး လါမးရှး ၁၀ သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်ဂီၤခီ ၁၀း၀၀န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ် ပုၤသဝီဖိတဖၣ်ကဘၣ်ဟးထီၣ်ကွၢ် ဒီးစိၣ်ဃုၢ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်မ့ၢ်လၢ နံၤအဝဲ န့ၣ် ဂီၤခီ ၁၀း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲသ့ၣ်ကခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် ဆူဒ---သဝီ, အကဝီၤဒ့ (၃) အပူၤ ဒ်သိးကရဲပျီဝဲ လီၢ်ကဝီၤဝဲန့ၣ်အသိလီၤ. လါမးရှး ၁၀သီ, ၂၀၂၂ န့ၣ်ဂီၤခီဂီၤဂီၤန့ၣ် ပုၤသဝီဖိတဖၣ် ဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်ဝဲဆူတၢ်လီၢ်အဂၤ ခီဖျါသိလ့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, သိလ့ၣ်ယီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတနီၤဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်ဝဲလၢအခိၣ်န့ၣ်လီၤ. နံၤအဝဲန့ၣ်တချးလၢအဝဲသ့ၣ်ဃုၢ်ထီၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ် အဝဲ သ့ၣ်တဖိအိၣ်ဒ်လဲၣ်ဂီၤတၢ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လါမးရှး ၁၁သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဂီၤခီ ၁၁း၀၀န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) ဒွဲၣ်အူကွၢ်ဝဲသဝီဖိ တဂၤအတၢ် ဆါတၢ်ပူၤအကျးလၢ ဘ---သဝီ, သခွဲပလိၢ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆါတၢ်ပူၤအကျးအံၤကလီၤလၢဝဲ အါန့ၣ်ဒီး ကီၢ်ပယီၤစ့ ၃,၀၀၀,၀၀၀ကးန့ၣ်လီၤ. တုၤမ့ၢ် SAC သုးဒွဲၣ်အူကွၢ်ဝဲတၢ်ဆါတၢ်ပူၤကျး ဝံၤအလီၢ်ခံ ဘ---သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဃုၢ်န့ၣ်အိၣ်ခူသ့ၣ်ဝဲဆူပုၤပူၤ ဒ်သိးကဟးဆဲးဝဲတၢ်မၤဆူၣ်မၤစီးအဂီၢ် မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ပျံၤဝဲ SAC သုးအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ သ့ၣ် တဖၣ်ဒိၣ်မးအသိန့ၣ်လီၤ. သဝီအဝဲအံၤအိၣ်ဘူးဝဲဒီးတၢ်လီၢ် လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဖဲအပူၤကွၢ်စ့ၤသီ (လါမးရှး ၈သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်) လၢ KNLA ဒီး SAC အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမံၤညါ, SAC အသုးဖိသ့ၣ်တဖၣ် မၤဃံးထီၣ်ဝဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤ ခီဖျါတပျဲ ဟးထီၣ်ဝဲသဝီဖိလၢသဝီပူၤနီတဂၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဒူဖိသဝီဖိတနီၤဃုၢ်ထီၣ်လံဝဲလဲၤတၢ်ဒုး ကဲထီၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.) လၢလီၢ်ခံန့ၣ် SAC သုးဟ့ၣ်ဝဲအခွဲးလၢသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဟးထီၣ် ဘၣ်ဆၢၣ်ပုၤသဝီဖိလၢအအိၣ်လၢ သဝီပူၤ ဃုၢ်ထီၣ်ကွၢ်လံဝဲဘူးကလၢကဃုၢ်ဃုၢ် ခီဖျါလၢတၢ်ခးလီၤတပျၢ်တပျီၤနီၤစိၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဘူးဒီးသဝီအသိန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမံၤညါ ဖဲလါမးရှး ၉သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ် SAC သုး (ခမရ-၆၀၄) အသုးဒွဲၣ်အူစ့ၢ်ကီးဝဲ COVID-19 တၢ်သမံသမိး အလီၢ်တခါလၢအဘူးဝဲဒီး ဘ---သဝီ, ကျၢၤခိၣ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျဉ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၁၀သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဖဲအဘူး ဒီး ဒ---သဝီ, ကျဲးခိၣ်ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကိၢ်ဆၢၣ်, တီအူကီၢ်ရၢၣ် အပူၤန့ၣ် လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟ်ဖျါဝဲ COVID-19 တၢ်သမံသမိးအတြဲၤလၢ SAC သး (ခမရ-၆၀၄) တဖု ခွဲၣ်အူမၤဟးဂီၤဝဲဖဲ လါမးရှး ၉သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျဉ်ကိၢ်
 ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ န့ၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
 အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖုၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
 လီၤ. **KHRG** ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖုၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျါၢ်တဖုၣ်အကလုာ်,
 အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
 ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.